



## YOU CAN FIND YOUR WAY

You Can Do This, Part 3

Ryan Leak

October 5-6, 2024

“The Lord is my shepherd; I shall not want. He makes me lie down in green pastures. He leads me beside still waters. He restores my soul.”

Psalm 23:1-3a (ESV)

“He leads me in paths of righteousness for his name’s sake.”

Psalm 23:3b (ESV)

### 1. Finding your way requires \_\_\_\_\_.

“The prudent see danger and take refuge, but the simple keep going and pay the penalty (suffer for it).”

Proverbs 27:12 (NIV)

### 2. Finding your way requires \_\_\_\_\_.

“Now King Solomon loved many foreign women, along with the daughter of Pharaoh: Moabite, Ammonite, Edomite, Sidonian, and Hittite women, from the nations concerning which the Lord had said to the people of Israel, ‘You shall not enter into marriage with them, neither shall they with you, for surely they will turn away your heart after their gods.’ Solomon clung to these in love. He had 700 wives, who were princesses, and 300 concubines. And his wives turned away his heart.”

1 Kings 11:1-3 (ESV)

“For when Solomon was old his wives turned away his heart after other gods, and his heart was not wholly true to the Lord his God, as was the heart of David his father. For Solomon went after Ashtoreth the goddess of the Sidonians, and after Milcom the abomination of the Ammonites. So Solomon did what was evil in the sight of the Lord and did not wholly follow the Lord, as David his father had done. Then Solomon built a high place for Chemosh the abomination of Moab, and for Molech the abomination of the Ammonites, on the mountain east of Jerusalem. And so he did for all his foreign wives, who made offerings and sacrificed to their gods.”

1 Kings 11:4-8 (ESV)

**The enemy of wisdom isn’t stupidity, it is rationalization.**

**If you want to start making better decisions, just start by making one.**

### 3. Finding your way requires \_\_\_\_\_.

“Trust in the Lord with all your heart; do not depend on your own understanding. Seek his will in all you do, and he will show you which path to take.”

Proverbs 3:5-6 (NLT)

“Your word is a lamp to my feet and a light to my path.”

Psalm 119:105 (ESV)

**We make time for the things we value the most.**

**What has whatever we’ve given the most of our time to done for us lately?**

**If we give God our \_\_\_\_\_, he’ll give us his direction.**

“One day soon afterward Jesus went up on a mountain to pray, and he prayed to God all night. At daybreak he called together all of his disciples and chose twelve of them to be apostles.”

Luke 6:12-13a (NLT)

Take your next steps!



1. awareness 2. action 3. surrender 4. attention



## 你能找到路向

你能做到 (三)

李瑞安

2024年10月5-6日

「耶和華是我的牧者，我必不至缺乏。他使我躺臥在青草地上，領我在可安歇的水邊；他使我的靈魂甦醒。」  
詩篇 23:1-3 上 (和合本)

「為自己的名引導我走義路。」  
詩篇 23:3 下 (和合本)

### 1. 要找到自己的路向，需要自我\_\_\_\_\_。

「精明人看見災禍，就躲藏起來；愚蒙人反往前走，自取禍害。」  
箴言 27:12 (新譯本)

### 2. 要找到自己路向，需要\_\_\_\_\_。

「所羅門王寵愛許多外族女子，除了法老的女兒之外，還娶了摩押、亞捫、以東、西頓和赫人的女子為妻。上主曾明確指示以色列民：『你們不可跟他們通婚，因為他們會使你們的心轉向他們的神。』但所羅門執意愛戀這些女子。他有七百個王族出身的妻子，有三百個妃嬪。事實上，她們已經使他的心離開了上主。」  
列王紀上 11:1-3 (新普及譯本)

「所羅門年老時，她們使他的心轉去敬拜其他神明，不像他父親大衛那樣，完全忠於上主他的上帝。所羅門敬拜西頓人的女神亞斯她錄和亞捫人可憎的神摩洛。這樣，所羅門做了上主看為邪惡的事，拒絕像他父親大衛那樣完全跟隨上主。在耶路撒冷東面的橄欖山上，所羅門甚至為摩押可憎的神基抹建造了一座異教神壇，又為亞捫人可憎的神摩洛建了另一座神壇。所羅門為他所有的外族妻子都建了這樣的神壇，用來向她們的神燒香獻祭。」  
列王紀上 11:4-8 (新普及譯本)

智慧的敵人不是愚蠢，而是合理化。

若你想開始做出更好的決定，先從做「一個」決定開始。

### 3. 要找到自己路向，需要\_\_\_\_\_。

「要完全信靠上主，不可倚仗自己的聰明。你無論做甚麼，都要尋求他的心意，他必指示你當走的路。」  
箴言 3:5-6 (新普及譯本)

「你的話是我腳前的燈，是我路上的光。」  
詩篇 119:105 (新普及譯本)

我們會為最珍視的事情騰出時間。

我們投入了最多時間的事物，最近為我們做了甚麼？

若我們\_\_\_\_\_上帝，祂會給我們指引。

「不久以後，一天耶穌上了山，整夜向上帝祈禱。黎明時，他把所有門徒都召來，從中選出十二個人作使徒」  
路加福音 6:12-13 (新普及譯本)

踏出你的下一步！



1. 察覺 2. 行動 3. 降服 4. 專注